
Zhodnoťte Kosenku v jarmeku 2008  / pořadí faktorů společně neřazeno, nevalorizováno/ 
1. Argumenty v jednotlivých  částech tabulky seřaďte podle závažnosti, kterou jim přikládáte. Označte barevně nejvýznamnější první tři. K označeným /prioritám/ na 

předních místech pak pod tabulku navrhněte konkrétní opatření, jak by bylo možno na ně reagovat v příštím roce 
úspěchy -  silné stránky Kosenky v jarmeku  
 

1. Přes velkou ztrátu zaměstnanců z 6 na 0,5 podařilo se díky organizování práce 
dobrovolníků udržet i na Kosence stále rostoucí jarmek  s náhradníky mnoha rolí, 
i díky zkušenostem a vybudovaným vztahům z minulosti 

 
2. Nejlepší benefiční výsledek na Kosence za celou historii jarmeku svědčí o 

výborné přípravě a výborném obsazení tohoto důležitého postu 
 

3. Sejde se hodně dobrovolníků - při přípravách bývá (naskytne se :o) bezvadná 
nálada a zaujetí pro věc 

 
4. Skvělá pomoc dobrovolníků uklízejících celou Kosenku po jarmeku 

 
5. Moc se mi líbí vlastní propagace Kosenky na Jarmeku – je to ideální příležitost 

jak oslovit spousty lidí a ukázat na konkrétní výsledky snažení – například výkupy 
Ščúrnice, propojování Javorůvek s Dobšenou 

6. U Kosenky , U Pivečků jsme měli větší prodejní úspěch,  lidé zde nebyli tak 
natlačení, měli přehled 

7. Organizace ubytování – přednostní ubytování aktivních účastníků na Kosence, 
výměna fabek + rozdělování klíčů 

8. Přítomnost domácích zvířat – ovce, koníci, husy … 
9. Využívání místních produktů a zdrojů – Azbestovo jehněčí a klobásky … 
10. Předvádění řemesel a ukázky tradic – stavy, žrna, pečení pánů, pletení košíků … 
11. Výborné umývání a cirkulace nádob 
12. Nezapomeňte že také turisté přispěli jarmeku – práce při škrabání brambor 

,nejsou jen spolupořadatelé, ale všichni chtějí Klobúkom a jarmeku pomoci.  
 

neúspěchy - slabé stránky Kosenky v jarmeku  
 

1. Velmi vzrostl stres v přípravě jarmeku i v zvládnutí všech rolí na Kosence téměř 
bez zaměstnanců /k dispozici jen 0,5/ a přitom tak velkého objemu nezbytných 
příprav rostoucí návštěvnosti jarmeku i na Kosence 

 
2. Vzrostl organizační zmatek při přípravách, na kterém se podílí “nedostatek lidí ze 

začátku a moc lidí ke konci příprav“ a rostoucí jarmek i na Kosence 
 
3. Tlačenice na dřevce – téma na diskuzi – nechat lidi vcházet neřízeně dovnitř za 

cenu tlačenice a špatného výhledu (rodiče se musí hodně snažit, aby zvedli 
děcka od podlahy :o), nebo pouštět lidi plynule, v klidu, s upoutávkou na 
prohlídku dřevky – na Červeném domě to tak tuším dělali (už nevím, jestli jen 
s jedním patrem?) 

 
4. Cérky v dílně nedostaly stravenky, ani oběd, je potřeba více se o vystupující na 

Kosence starat 
 

5. Špatně umístěná páska před dřevěnicí – zabrat takový pruh, aby auta nezůstala 
stát před dřevěnicí, byl zacpaný přístup a průchod k dřevěnici od cesty 

 
6. Zapomněli jsme do stánku ZO ČSOP zajistit prodej certifikátů výkup Ščúrnica 

 
7. Nestačila organizační kapacita na večer na Kosence 

 
8. Málo kvalitní muziky – CD přehrávač “z kotelny“ není optimální. Nenašla by se 

tam ještě nějaká muzika, která by prostřídala Hanku Indruchovou? 
 

hrozby - co může ohrozit úspěšnost  jarmeku               
 

1. Pokud se nezlepší trvalejší organizační kapacita na Kosence nebude ani stačit na 
udržení standardu jarmeku na Kosence a současně pro celý jarmek a jeho cíle 

 
2. Nesledování, nerozvíjení vize jarmeku všemi partnery, neutváření partnerství a 

jeho kapacit na úrovni dosažené jarmekem bude ztrátou i pro Kosenku 
 
3. Komunikace mezi pořadateli, zaujímání vyhraněných stanovisek … je dobře, že 

se přímo do Jarmeku nepromítl bojkot Lidlu. 
 
 
 
 

příležitosti - co by mohlo být  využito pro úspěch jarmeku 
 

1. Návrhy opatření pro další roky k prioritním ukazatelům /na předních místech/  
2. O informační trojáky –renovace, instalace, úklid na příští rok se musí postarat 

jednotlivě ty organizace, kde trojáky mají fungovat /Kosenka, 62, resp. U Pivečků 
/ ostatní také vlastními silami. 

3. Řešit pro dobrovolníky od čtvrtka společnou třeba i jen jednoduchou stravu až do 
pondělního úklidu 

4. Po zhodnocení spolupráce se Z. Miklasem uvažovat o možné spolupráci s SOU 
Val. Klobouky - pan Vaňek, udržovat kontakt s firmou Valašské jehněčí p. Blaha. 
Podle situace zajištěnosti- nezajištěnosti dát příležitost na Kosence. 

5. Strýc Eliáš – pivo vynikající, udělat víc, prodávat dráž, úžasný odbyt 
6. zda by setkání hostů na Kosence mohlo být v jinou hodinu. V tu 11hodinu bývá 

nejvíce příchozích na oběd   
7. Vedoucí a ostatní dobrovolníci na Kosence by měli být přes veškerou únavu, tlak 



 
 
 
 
 

a vysílení milí, hodní a přívětiví nejen na domácí, ale i ostatní. Toto nemyslím 
jako výčitku, vím, že je to někdy moc těžké, když se vám lidé cpou všude a není 
možné jim vysvětlit, že musí počkat....ale jsou takoví, kteří to berou osobně a pak 
jim to je možná líto či jsou zklamaní, že se na Kosence nedočkali přívětivého 
uvítání, když třeba po celý rok jinak pomáhají 

8. Vím, že to asi nejde, ale kdyby to jen trošičku šlo, měl by tam být po celý den 
někdo z domácích, který více a dobře zná pomocníky, dobrovolníky, hosty atd. 

9. Význam dobrovolníků roste – zvát je k přípravě už dříve 
10. Úspěch Jarmeku je spjat s úspěchem Kosenky a naopak. Propagoval bych i další 

akce Kosenky – například vystavit VELKÉ (=velkoformátové :o) fotky z kosení … 
takový malý dokument z VELKÝCH fotek, nebo fotky z výroby mlýnků … abyste 
věděli, Kosenka totiž takové akce dělá! Otázkou zůstává prostor … kde. Abych 
nezapomněl - přeci Mira Suchan také završil svůj projekt výstavou fotek v muzeu! 

11. Jsou nějací místní (tradiční) řemeslníci, kteří nejsou aktivní na Jarmeku? Oslovit, 
nabídnout možnost zapojit se, popřípadě přesvědčit :o) Šije někdo papuče, dělá 
krpce, vyšívá kroje? … ukažte nám to. 

12. Velký úspěch slaví žrna, ale nejlepší léta už mají za sebou. Viklají se, je potřeba 
je držet, aby se nepřekotila, kameny by chtělo nechat naostřit. Zkrátka generální 
oprava. Jsou na tom opravdu špatně. 

 
  

Několik kusých připomínek k celému jarmeku 2008  /pořadí společně neřazeno, nevalorizováno/ 
úspěchy -  silné stránky   
 
 

neúspěchy - slabé stránky jarmeku  
1. Málo košů na náměstí, už dopoledne tam byl velký nepořádek a lidé hledali místa 

kam odhodit odpadky. 
2. Mezisektorové setkání se stává tribunou jen politiků a starostů, zajistit vyváženost 
3. S někým jsem se bavil, že byla “kdysi“ v Klobúkoch cimbálová muzika Strýci 

ze Strání. Otázka do diskuze: „Proč nebyli na posledním Jarmeku?“ 
 

hrozby - co může ohrozit úspěšnost  jarmeku    
1. Až skončí současní organizátoři jarmeku, klíčové osobnosti, skončí i 

jarmek se svými cíli /hlas významné osobnosti?/ 
 
 
 
 
 
 

příležitosti - co by mohlo být  pro úspěch jarmeku využito 
1. Napsat k 10. ročníku starostovské slivovice úvodní slovo /výsledky, foto, 

doprovod zajímavosti.Shrnutí 10 let stačí A4, z 50 oslovovaných obcí už 
18 bylo oceněno zasáhlo do pořadí. čs-sl faktor bělokarpatský prostor 
Upravit pravidla soutěže slivovice Vyhlašovat 10?  prvních vzorků od 10. 
místa  a vyhlašovat nejlepší slovenský i nejlepší český vzorek /není to 
česko-slovenská soutěž. Jak tyto dva faktory v pravidlech propojit? 

2. Více nealko, také nápoje pro děti !  Více akcí pro děti !!!! 
4. Na dobrovolném vstupném i jinde pište – Děkujeme Vám za podporů cílů 

jarmeku, /ne jen jarmeku/ Benefice by měla být napsaná našim nářečím  
5. Vylepšit benefiční výzdobu a cíle jarmeku u koštu slivovice, využít-posílit 

 
Návrhy jak co řešit: 


